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Nationality: Libyan
تاريخ الميلاد: 8/2/1969م 

        
Date of birth: 8 Feb. 1969
مكان الميــــلاد: زليتن – ليبيا    
 
Place of birth: Zliten – Libya
Field of specialization:

· Mechanical and Manufacturing Engineering, (PhD).

· In addition to that, I'm specialist in Islamic studies, and I have MSc in this field of study.
مجال التخصص:

· الهندسة الميكانيكية والصناعية ( شهادة الدكتوراة ).
· اضافة إلى ذلك متخصص في الدراسات الإسلامية ( شهادة ماجستير في علوم القرآن الكريم ).
Area of interest:

· Composite materials analysis, Design and fabrication, computational methods (FEA), crushing analysis, and energy absorption systems.
· For Islamic studies, interested in Qur'an and Sunnah science, islamization of knowledge, and the link between applied science and Islamic science.

التخصص الدقيق:

· علم المواد وخاصة المواد المركبة, عمليات التحليل والتصميم, طريقة العناصر المتناهية (التصميم والتحليل باستخدام برامج آلية)، تحليل الإصطدام ,أنظمة امتصاص الطاقة الناتجة عن حوادث الصدم.

· في مجال العلوم الشرعية مهتم بعلوم القرآن ومناهج المفسرين والربط بين العلوم الشرعية والتجريبية وكذلك اسلامية المعرفة.
POSITIONS

1990-1996 Teaching Assistant (TA), 
Mechanical engineering department,

Engineering Academy Tajoura,

Tripoli, Libya

1996-1999 M.Sc. Student
Mechanical and manufacturing engineering department, Faculty of engineering, University Putra Malaysia (UPM).

1999-2003 Lecturer

 
Mechanical engineering department,

Engineering Academy Tajoura,

Tripoli, Libya

2003-2007      Ph.D. Student
Mechanical and manufacturing engineering department, Faculty of engineering, University Putra Malaysia (UPM).

2005 – 2008 MS.c Student (Islamic studies)
Department of Qur'an and Sunnah studies,

Faculty of Islamic Revealed Knowledge and Heritage, International Islamic University Malaysia (IIUM).
2007-2008      Research activities
Mechanical and manufacturing engineering department, Faculty of engineering, University Putra Malaysia (UPM).

Oct. 2008 to 2013
Head of mechanical engineering department, Engineering Academy Tajoura, 

Tripoli, Libya

2013 to May 2014 
Head of Engineering Research Center, Engineering Academy Tajoura,

Tripoli, Libya

February 2012 to 2015
Staff member (part time) Mechanical Engineering Department, School of Engineering and Energies, Libyan Academy, Tripoli - Libya.
1st April 2012 - 2014
Staff member (part time) Mechanical and industrial engineering department, Faculty of engineering, Tripoli University, Libya.
21 May 2014 to Nov. 2014
Imam of Al-Mokhtar Mosque at Basingbourn, United Kingdom, and lecturer for Islamic sciences at the training center of Basingbourn, UK.
October 2015 to date
Staff member associate professor (full time) Mechanical Engineering Department, School of Engineering and Energies, Libyan Academy, Tripoli - Libya.
المناصب والأعمال المكلف بها:

1990 – 1996 معيد
قسم الهندسة الميكانيكية


كلية الهندسة تاجوراء


طرابلس – ليبيا

1996 – 1999 طالب ماجستير
قسم الهندسة الميكانيكية والصناعية

كلية الهندسة


جامعة بوترا الماليزية ( UPM ).

1999 – 2003 محاضر
قسم الهندسة الميكانيكية


كلية الهندسة تاجوراء


طرابلس – ليبيا
2003 – 2007 طالب دكتوراة
قسم الهندسة الميكانيكية والصناعية


كلية الهندسة


جامعة بوترا الماليزية ( UPM ).

2005-2008 طالب ماجستير في العلوم الشرعية
قسم دراسات القرآن والسنة

كلية معارف الوحي


الجامعة الإسلامية العالمية ماليزيا ( IIUM ).

2007 – 2008 باحث في العلوم الهندسية
قسم الهندسة الميكانيكية والصناعية


كلية الهندسة


جامعة بوترا الماليزية ( UPM ).

اكتوبر 2008 – 2013 رئيس قسم الهندسة الميكانيكية
قسم الهندسة الميكانيكية


كلية الهندسة تاجوراء


طرابلس – ليبيا

2013 – مايو 2014 مدير مركز البحوث الهندسية
مركز البحوث والدراسات الهندسية


قسم الهندسة الميكانيكية


كلية الهندسة تاجوراء


طرابلس – ليبيا

فبراير 2012 إلى 2015
عضو هيئة تدريس متعاون بقسم الهندسة الميكانيكية، مدرسة العلوم الهندسية والطاقات, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا 

طرابلس – ليبيا. 

ابريل 2012 – 2014 
عضو هيئة تدريس متعاون بقسم الهندسة الميكانيكية, جامعة طرابلس 


طرابلس – ليبيا 

مايو 2014 إلى نوفمبر 2014
إمام وخطيب مسجد المختار بمركز بازينق بورن بالمملكة المتحدة البريطانية, واستاذ محاضر في الدراسات الإسلامية للطلبة الليبيين المتدربين بنفس المركز ببريطانيا.
اكتوبر 2015 إلى الأن 
عضو هيئة تدريس قار بدرجة استاذ مشارك بقسم الهندسة الميكانيكية، مدرسة العلوم الهندسية والطاقات, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا 


طرابلس – ليبيا.
SCIENTIFIC PROMOTION

2 August 2010




Assistant Professor

9 December 2013
Associate Professor
الترقيات العلمية

2 اغسطس 2010 م 
استاذ مساعد

9 ديسمبر 2013 م 
استاذ مشارك 

SCIENTIFIC ACTIVITIES

· Member of the International Energy Foundation, membership (IEF) No. 735.

· Member of the American Society of Mechanical Engineering (ASME), membership No. 006483226.

· Member of the scientific committee of Engineering Academy Tajoura, since October 2008 to date.

· Reviewer for 2011 4th IEEE International Conference on Computer Science and Information Technology (IEEE ICCSIT 2011).

· Reviewer for the Journal of Industrial Research issued by Center of Industrial Research, Tajoura, Tripoli – Libya.
· Appointed as external examiner for faculty of engineering, University of Tripoli since September 22, 2015 Code No. 24 – 1984 KH
· Supervisor for researches:

MSc Research

1. Mr. Ibraheem Gazee, Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya, (Research at final stage).
2. Mr. Fathee Asahlee. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya,(Graduated).
3. Mr. Khaled Albakory. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya,(Graduated).

4. Muamer Spiga. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya, (Graduated).

5. Ashraf Alalem. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya, (Graduated).

6. Hesham Muhamed. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya, (Graduated).

7. Wesam Esharif. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya, (Graduated).
8. Mansour Algathban. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya, (Research under progress).
9. Mohamed Alhamrony. Libyan Academy of Higher Studies, Tripoli Libya, (Research under progress).

BSc Research

· Makhzoom Alameen, Engineering Academy Tajoura, Libya (Graduated).

· Husam Muhamed, Engineering Academy Tajoura, Libya (Graduated).

· Ph.D,  M.Sc, and B.Sc holders under my supervision

· MSc

· Mr. Fathe Asahli, Ms.C in mechanical and industrial engineering. January 2013, Libyan National Academy.

· Mr. Khaled Albakory Ms.C in mechanical and industrial engineering. April  2014, Libyan National Academy

· Mr. Muamer Spiga Ms.C in mechanical and industrial engineering. July  2014, Libyan National Academy
· Mr. Wesam Esharif. Ms.C in mechanical and industrial engineering. November  2014, Libyan National Academy.

· Mr. Hesham Muhamed. Ms.C in mechanical and industrial engineering. December,  2014, Libyan National Academy.

· Mr. Ashraf Alalem. Ms.C in mechanical and industrial engineering. December  2014, Libyan National Academy.
· BSc

· Makhzoom Alameen, B.Sc in mechanical Engineering. October 2014, Engineering Academy Tajoura, Libya.

· Husam Muhamed, B.Sc in mechanical Engineering. October 2014, Engineering Academy Tajoura, Libya.

النشاطات العلمية :
· العضوية المحلية والدولية:

· عضو في المنظمة العالمية للطاقة ( IEF ) ( رقم العضوية 735 ).
· عضو في مؤسسة المهندسين الدولية ( رقم العضوية  006483226 ).
· عضو باللجنة العلمية بكلية الهندسة تاجوراء منذ سنة 2008 م حتى الأن.
· اختير محكم ومقيم للأوراق البحثية المقدمة للمؤتمر الدولي الرابع لعلوم الكمبيوتر وتقنية المعلومات (IEEE ICCSIT 2011 ).
· اختير محكم ومقيم للبحوث المقدمة لمجلة البحوث الصناعية الصادرة عن مركز البحوث الصناعية تاجوراء , ليبيا.
· اختير ممتحن خارجي لكلية الهندسة جامعة طرابلس – ليبيا، منذ 22 سبتمبر 2015م، الرقم الإشاري 24 – 1984 – ك هـ .
· الإشراف على الرسائل والبحوث العلمية:
· أولاً رسائل الماجستير:
1- ابراهيم فرج غازي , الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا ( البحث في مرحلة المراجعة النهائية ).
2- فتحي الساحلي, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة ، يناير 2013).
3- خالد البكوري, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة ، ابريل 2014).
4- معمر سبيقة, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة ،يوليو 2014).
5- وسام الشريف, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة ، نوفمبر 2014).
6- هشام الطويل, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة ، ديسمبر 2014).
7- أشرف العالم, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة ، ديسمبر 2014).
8- منصور الغضبان, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (البحث تحت الإنجاز).
9- محمد الحمروني, الأكاديمية الليبية للدراسات العليا , طرابلس – ليبيا (البحث تحت الإنجاز).
· ثانياً مشاريع البكالوريوس:
1- مخزوم الأمين, قسم الهندسة الميكانيكية, كلية الهندسة تاجوراء, طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة).
2- حسام محمد, قسم الهندسة الميكانيكية, كلية الهندسة تاجوراء, طرابلس – ليبيا (تخرج وتحصل على الدرجة).
PUBLICATIONS

JOURNALS

1- Elfetori F. Abdewi, S. Suliman, A.M.S. Hamouda, E. Mahdi, Effect of Geometry on the Crushing Behaviour of Laminated Corrugated Composite Tubes. Journal of Materials Processing Technology, Vol. 172, Issue 3, March 2006, Pp 394-399.

2- E. F. Abdewi, S Suliman, A M S Hamouda and E Mahdi, Behaviour of Axially and Laterally Crushed Corrugated Composite Tubes, Submitted to Journal of Mechanical Engineering Science. A manuscript number has been assigned JMES435, 5 Jul 2006.

3- Elfetori F Abdewi, S Suliman, A M S Hamouda and E Mahdi, Quasi-Static axial and lateral crushing of radial corrugated composite tubes. International Journal of Thin-Walled Structures, Vol. 46, Issue 3, March 2008, Pages 320-332.
4- Elfetori F Abdewi, An Experimental Investegation into Crushing Behavior of Composite Shells with Different Corugation. International Journal of Science and Engineering Investigations, IJSEI Vol. 2, Issue 17, June 2013.

5- Elfetori F. Abdewi, "The discrete characters in Holly Qur'an" an analytical research study in Islamic science (MSc Theses) published by the library of International Islamic University Malaysia (IIUM), Malaysia, 2008.
6- Elfetori F. Abdewi, " Experimental testing of corrugated composite plates with sinusoidal profile as an energy absorber " Reference Module in Materials Science and Materials Engineering (MATERIAL APPLICATIONS , PERFORMANCE AND LIFE CYCLE) Elsevier publication, London, accepted for publishing on December 2015.
7- Elfetori F. Abdewi, " Crushing characteristics of multi-layers corrugated composite plates with squire profile " Reference Module in Materials Science and Materials Engineering (MATERIAL APPLICATIONS , PERFORMANCE AND LIFE CYCLE) Elsevier publication, London, accepted for publishing on December 2015.
8- Elfetori F. Abdewi, " Energy absorption characteristics of triangular profile composite plate subjected to axial compression load " Reference Module in Materials Science and Materials Engineering (MATERIAL APPLICATIONS , PERFORMANCE AND LIFE CYCLE) Elsevier publication, London, accepted for publishing on December 2015.
9- Elfetori F. Abdewi, "  FRP composite tube subjected to quasi-static axial and lateral compression loadings " Reference Module in Materials Science and Materials Engineering (MATERIAL APPLICATIONS , PERFORMANCE AND LIFE CYCLE) Elsevier publication, London, paper Ref. No. 04081,  accepted for publishing on December 2015.
CONFERENCES

1- Elfetori F. Abdewi., Sulaiman S., Hamouda A.M.S., Megat Ahmad M.M.H., ‘Finite   Element Analysis and Optimisation of Die Casting Design’, Proceedings of 4th   International Conference on Advances in Materials and Processing Technologies  (AMPT’98), August 1998, Kuala Lumpur, Malaysia.

2- Elfetori F. Abdewi., Sulaiman S., Hamouda A.M.S., Megat Ahmad M.M.H.,‘Computational Study on the Effect of Thermal Stresses on Die Casting Design’, Proceedings of World Engineering Congress 1999 (WEC’99)-Towards the Engineering Vision: Global Challenges & Issues, 19th-22nd July1999, Sheraton Subang Hotel and Towers, Kuala Lumpur, Malaysia.

3- Abdewi E.F., Sulaiman S., Hamouda A.M.S., Mahdi E., Effect of Geometry on the Crushing Behaviour of Laminated Corrugated Composite Tubes. Worldwide Congress on Materials Manufacturing Engineering and Technology. Advances in Materials Processing Technologies, AMPT’2005.16th-19th May 2005, Gliwice-wista, Poland.

4- Elfetori F. Abdewi, S. Suliman, A.M.S. Hamouda, E. Mahdi, An experimental Investigation into Crushing Behavior of Radial Corrugated Composite Tube. Third International Conference on Structural Stability and Dynamics, ICSSD 2005, 19th – 22nd June 2005, Florida, USA.

5- Elfetori F. Abdewi, S. Suliman, A.M.S. Hamouda, E. Mahdi, An Experimental Investigation of the Effect of Specimen Shape and Geometry on the Energy Absorption of Fiber Glass Composite Tubes. International Advanced Technology Congress, IATC’2005. Conference on Advanced Materials, CAM’2005, (238-245). 6 – 8 December 2005, Putrajaya Malaysia.

6- Elfetori F. Abdewi, S. Suliman, A.M.S. Hamouda, E. Mahdi, Lateral collapse of Composite Radial Corrugated Tubes. International Conference on Composite Materials and nano-Structures, iC2MS’06. 25th – 29th April 2006, Shah Alam, Selangor, Malaysia.

7- Elfetori F. Abdewi., ‘Effect of Triangular Profile Shape on the Crushing Behaviour of Radial Corrugated Composite Tubes subjected to axial quasi-static load’ Proceedings of Science and Technology of Composite Materials 09 (COMATCOMP 09), PP: 1009-1012, 7-9 October 2009, San Sebastian, Spain.

8- Elfetori F. Abdewi, ‘Effect of corrugation density on energy absorption characteristics of composite shells subjected to axial crushing load’ Proceedings of 21st Annual International Conference on Composites (ICCE-21) or Nano Engineering, Tenerife, Canary Islands, Spain, July 21-27, 2013.

9- Fathi  A. Abrahem & Elfetori F. Abdewi, ‘Crushing characteristics of hybrid materials under the effect of axial compression load’ Proceedings of 21st Annual International Conference on Composites (ICCE-21) or Nano Engineering, Tenerife, Canary Islands, Spain, July 21-27, 2013.
10- Elfetori F. Abdewi, "Towards new educational system" International Conference of Islamization of Knowledge (ICIMSIS2011), organized by International Islamic University Malaysia, Kuantan, Malaysia. 7 – 8 December 2011.
11- Elfetori F. Abdewi, "Amnesty, Magistrate, Forgiveness from Holly Qur'an and Sunnah" Scientific Conference for National Reconciliation organized by Al-Asmarya University for Islamic University, Zliten – Libya 13 – 15 March 2012. 
SEMINARS

1- Using the Finite Element Method as a Power Full Technique, speaker Elfetori Faraj Abdewi, held on 24 February 2003 at Engineering Academy Tajoura.

2- Invited for a seminar under title: Moldflow Plastics Advisers, organized by Cybron technology Sdn, Bhd Malaysia, 15th April 2004, venue: Crystal Crown Hotel, PJ Kuala Lumpur Malaysia.

3- Finite Element Method concept and applications, speaker: Elfetori Faraj Abdewi, held on 17 March 2003 at Research and Development Center, Tripoli, Libya.

4- Composite Materials and its applications in real life, speaker Elfetori Faraj Abdewi, held on 30 March 2009 at Engineering Academy Tajoura.

5- FEM Intensive course to group of post graduate students, Higher Studies Institute Tripoli Libya, 5 – 26 June, 2012.

6- Invited for a workshop organized by National Center for Quality Assurance and Accreditation of Educational and Training Institutes in Tripoli, Libya 31, December. 2012. Under the title of “review and evaluation of Quality Assurance and Accreditation of Educational and Training Institutes”.

7- Invited by Libyan Home for Issuing Fatwa to participate in a workshop regarding the requirements of the constitution drafting the constitution under the banner of the hopes and prospects, which was held in Tripoli on 16 Safar 1434 AH corresponding to December 29, 2012 AD under the auspices of the Fatwa and the Ministries of Awqaf and local governance.

البحوث والمنشورات العلمية:

· أولاً الدوريات العلمية
1- بالنسبة للعلوم الهندسية:
· في مجال العلوم الهندسية تم نشر العديد من الأوراق البحثية في دوريات علمية مرموقة تفاصيلها تم توضيحها أعلاه.
· توجد لدي عدد ثمانية بحوث علمية في مجال العلوم الهندسية في طريقها للنشر في دوريات علمية مختلفة.
2- بالنسبة للعلوم الشرعية:
· قمت ببحث بعنوان: "الحروف المقطعة في القرآن الكريم" دراسة استقرائية تحليلية منشورة بشبكة المعلومات الدولية وهي اطروحة الماجستير مقدمة من الجامعة الإسلامية العالمية ماليزيا.
· ثانياً المؤتمرات العلمية
1- بالنسبة للعلوم الهندسية:
· تم نشر عدد تسعة بحوث علمية في مؤتمرات علمية دولية في دول مختلفة من العالم منها : ماليزيا , بولندا , امريكيا , اسبانيا , ليبيا.
· يجري الأن الإعداد للمشاركة في مؤتمرات دولية قادمة ببحوث علمية جديدة.
· تفاصيل نشر الأوراق العلمية المشار اليها موضحة اعلاه مع بيان اسم المؤتمر وبلد الإستضافة وتاريخ النشر.
2- بالنسبة للعلوم الشرعية:
· شارك بورقة بحثية بعنوان " نحو نظام تعليمي جديد " في المؤتمر العالمي الذي انعقد بمدينة كوانتان بماليزيا في 11-12 من محرم 1433 هـ الموافق 7-8 ديسمبر 2011 م تحت شعار "أسلمة العلوم المعاصرة وتجديد مناهج الدراسات الإسلامية : آفاق وجسور" وقد تم نقاش البحث مع نخبة من العلماء المتخصصين في هذا المجال من مختلف دول العالم وتمت تزكيته واقرار نتائجه.
· شارك بورقة بحثية بعنوان "العفو والصلح والتسامح من الكتاب والسنة وآثار الصالحين" في المؤتمر العلمي للمصالحة الوطنية الذي نظمته الجامعة الأسمرية للعلوم الإسلامية في الفترة من 13 إلى 15 مارس 2012م.
· ثالثاً حلقات النقاش وورش العمل
شارك في العديد من حلقات النقاش وورش العمل العلمية داخل وخارج ليبيا منها:
1. كان المتحدث في حلقة نقاش بعنوان "استخدام طريقة العناصر المتناهية ( FEM ) كأداة تصميم فعالة" عقدت بكلية الهندسة تاجوراء – ليبيا 24 فبراير 2003 م.
2. دعي للمشاركة في حلقة نقاش بعنوان "التقنيات الحديثة لتصنيع القوالب البلاستيكية" نظمتها شركة سايبرون الماليزية للتقنية , عقدت في فندق كريستن كراون 15 ابريل 2004 م, كوالالمبور – ماليزيا.
3.  كان المتحدث في حلقة نقاش بعنوان "مفهوم وتطبيقات طريقة العناصر المتناهية ( FEA )" نظمها مركز البحوث والتطوير في 17 مارس 2003 م طرابلس – ليبيا.
4. كان المتحدث في حلقة نقاش بعنوان "المواد المركبة وتطبيقاتها في الحياة العملية" عقدت بكلية الهندسة تاجوراء في 30 مارس 2009 م طرابلس – ليبيا.
5. قام بإعطاء دورة علمية مكثفة لطلبة الدراسات العليا بالأكاديمية الليبية للدراسات العليا بعنوان "طريقة العناصر المتناهية ( FEM ) كأداة تصميم فعالة للمهندسين في الفترة من 5 إلى 26 يونيو 2012 م.
6. شارك في ورشة عمل نظمها المركز الوطني لضمان جودة واعتماد المؤسسات التعليمية والتدريبية تحت عنوان "تقييم ومراجعة معايير اعتماد مؤسسات التعليم التقني والفني" التي اقيمت في طرابلس الموافق 31 ديسمبر 2012 م.
7. بدعوة من دار الإفتاء الليبية شارك في ملتقى متطلبات صياغة الدستور تحت شعار الدستور آمال وآفاق التي انعقدت في طرابلس في 16 صفر 1434 هـ الموافق 29 ديسمبر 2012 م برعاية دار الإفتاء ووزارتي الأوقاف والحكم المحلي.
HONORS

1- A patent has been registered in Malaysian Patent Organization on 9 August 2006, Patent title: “Apparatus for Producing Corrugated Composite Structures and Method for Making the Same”. Patent Number: PI 20063841. Inventors: Elfetori Faraj Abdewi, Shamsuddin Sulaiman, Abdel Magid S. Hamouda, Elsadig Mahdi Ahmad Saad.

2- Awarded Silver Medal in UPM Invention and Research Exhibition, “Machine for fabrication of complex composite corrugated tubes”, 2005.

3- Awarded certificate from Texas A&M University College Station, Texas, USA for attending workshop on ‘Composite Materials and Structures (CMS-04)’ on 20th December 2004, at Faculty of Engineering, University Putra Malaysia, given and signed by Professor J. N. Reddy.

4- Awarded certificate from FEA Ltd Forge House, UK for attending ‘LUSAS Standard Training’ on 9th June 1999, at Astasoft Sdn Bhd, Technology Park Malaysia, given and signed by Wong Shih Shu.

5- Awarded Plate of Scientific Distinguish, from Libyan Union of Libyan Students in Malaysia, 2008 Kuala Lumpur Malaysia.

6- A patent has been registered in Libyan Industrial Research Center on 22 August 2010, Patent title: “New machine for producing composite cylinders with multi direction complex shapes”. Patent Number: (4065 / 2010). Inventors: Elfetori Faraj Abdewi, 

7- He got the honor of establishment and appointed as Imam of Al-Mokhtar Mosque, which opened on Friday, the fifteenth of Shaaban 1435 AH corresponding to June 13, 2014 AD Bassingbourn Centre for training and rehabilitation in the United Kingdom.
التشريف والتكريم

1- تحصل على براءة اختراع بتصميمه لآلة لتصنيع الأشكال الإسطوانية من المواد المركبة ذات الأشكال الغير منتظمة ، وقد سجلت بهيئة الإختراعات الماليزية تحت رقم PI20063841 بتاريخ 9/8/2006 م.
2- تحصل على الميدالية الفضية في معرض للباحثين أقيم بجامعة بوترا الماليزية UPM بتاريخ 19/1/2005 م.
3- رُشح من قبل جامعة بوترا الماليزية للمشاركة في معرض دولي للباحثين الذي أقيم في كوالالمبور في الفترة من 19 إلى 21 / 5 / 2005 م.
4- منح شهادة من جامعة تكساس بالولايات المتحدة الأمريكية لحضوره ورشة عمل حول "المواد المركبة وتصميم الهياكل (CMS-04)" يوم 20 ديسمبر 2004، والتي نظمتها كلية الهندسة جامعة بوترا الماليزية ( UPM ) بإشراف العالم المشهور المتخصص في تقنيات المواد المركبة البرفسور جي إن ريدي ( J. N. Reddy ) من جامعة تكساس, كوالالمبور – ماليزيا.
5- منح شهادة من شركة فورج هاوس البريطانية لحضوره دورة تدريبية مكثفة حول برنامج لوسس (LUSAS ) لتصميم بطريقة العناصر المتناهية ( FEM ) بحديقة التكنولوجيا بماليزيا (  Astasoft) في 9 يونيو 1999 م, بإشراف الأستاذ وونغ شيه شو, كوالالمبور – ماليزيا.
6- مُنِح درع التميز العلمي من اتحاد الطلبة الليبيين بماليزيا بتاريخ 12/4/2009 م وذلك لأنشطته ومشاركاته العلمية المتميزة.
7- سجْل براءة اختراع ثانية في مجال تقنيات تصنيع المواد المركبة بمكتب الملكية الفكرية بمركز البحوث الصناعية بليبيا تحت رقم 4065/2010  بتاريخ 22/8/2010 م.
8- تشرف بتأسيس وإمام وخطيب مسجد المختار الذي افتتح يوم الجمعة الخامس عشر من شعبان 1435 هـ الموافق 13 يونيو 2014 م بمركز بازينق بورن للتدريب والتأهيل بالمملكة المتحدة البريطانية. 
.
LANGUAGES AND COMPUTER SKILLS

Languages: 

Arabic, English.

Computer Skills: 
Microsoft Office, Programming languages (Fortran, C++, and Quick basic), Finite element software (LUSAS, and ANSYS), and AutoCad.
اللغات ومهارات الكمبيوتر
1- اللغات: 
بالإضافة إلى اللغة العربية الأم يجيد اللغة الإنجليزية بصورة ممتازة.
2- مهارات الكمبيوتر:


· يجيد جميع برامج الكمبيوتر الأساسية مثل مجموعة برامج الأوفس.
· يجيد أشهر البرمجيات الهندسية مثل الفورتران وكويكب يسك والسي ++ وغيرها.
· يجيد البرمجيات المتخصصة في التصميم والتحليل الهندسي مثل الأوتوكاد والأنسس واللوسس وغيرها من برمجيات تقنية طريقة العناصر المتناهية للتصميم والتحليل ( FEM ).
COURSES WHICH CAN BE TECHED

Post graduate courses

1- Mechanics of composite materials.

2- Composite materials applications.

3- Finite element analysis.

4- Advanced manufacturing engineering.

5- Research methodology.

6- Engineering management.

7- CAD/CAM Application

8- Design and Manufacturing

9- Manufacturing processes

10- Modern metal cutting

11- Welding and casting technology

Under graduate courses

1- Material science.

2- Production engineering.

3- Introduction to composite materials.

4- Technical report writing.

5- Workshop technology.

6- Engineering drawing.

7- Numerical analysis.

8- CAD/CAM principles

9- Introduction to mechanical engineering.

10- Quality and management.

11- Non destructive testing.

12- Engineering mechanics.

13- Mathematics.

14- Engineering drawing.

Short courses:

Following are courses can be given in few days or weeks. They can be taught in Arabic or English language. They are designed for all engineering departments, but they are more oriented to the following fields: Mechanical, Industrial, Civil, Aeronautical, and petroleum engineering. These courses are: 

1- Safety in general and Industrial Safety.

2- Measurements.

3- Manufacturing processes.

4- Joining of Metals (Welding).

5- Hydraulic systems.

6- Computer skills.

7- FEM codes.

8- CAD software.

9- Technical Report Writing.

10- Heat treatment.

11- Automation and modern machining processes.

12- Industrial management.

13- Hand and power tools.

14- Testing of mechanical properties of materials.

Islamic sciences courses:
1- Science of Qur'an.

2- Science of Hdeth (Sunnah).

3- Verses of rules(Ayatt Al-Ahkam).

4-  Ahdeth of rules (Ahadeth of rules).
5- Methodology of interpreters (Manahej Al-Mufassereen).

6- Islamization of knowledge. 

المواد والمقررات التي بالإمكان تدريسها:
· نظراً للخبرة الطويلة نسبياً في التعليم الجامعي (24 سنة) فإنه توجد لديا القدرة لتدريس مجموعة من المقررات الجامعية في مجال العلوم الهندسية والإسلامية.
· بالنسبة للعلوم الهندسية تم توضيح المقررات في القوائم المبينة اعلاه وتنقسم إلى ثلاثة أنوع حسب طبيعتها: فمنها مقررات الدراسات العليا (الماجستير والدكتوراة) ومنها المقررات الجامعية ومنها الدورات العلمية القصيرة.
· أما بالنسبة للعلوم الشرعية فهذه مجموعة من المقررات الجامعية التي بالإمكان تدريسها بكل يسر إن شاءالله:
1- علوم القرآن الكريم.
2- علوم الحديث الشريف.
3- آيات الأحكام.
4- أحاديث الأحكام.
5- مناهج المفسرين.
6- اسلامية المعرفة ( Islamization of knowledge ).  
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